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Ministrul Finantelor, Tanczos Barna: O sa avem unul dintre cele mai performante

sisteme de colectare a impozitelor si taxelor din regiune

Administratia centrala poate a început  prea târziu digitalizarea adevarata în ceea ce priveste colectarea 

taxelor si impozitelor, dar în câtiva ani cu siguranta o sa avem unul  dintre cele mai performante sisteme de

colectare din regiune, a  declarat, marti, ministrul Finantelor, Tanczos Barna, la Digital  Innovation

Summit Bucharest (DISB) 2025. 

"Cea mai la îndemâna solutie de colectare a impozitelor si a taxelor  este conformarea voluntara. Ceea ce poate

oferi digitalizarea, un  element aproape imposibil de oferit de orice altceva, este aceasta baza  de date, un avantaj

pentru cei corecti, pentru ca ceilalti care ar  încerca sa eludeze legea nu vor avea un avantaj competitiv. 

Digitalizarea ajuta administratia fiscala sa identifice contribuitorii,  platitorii de taxe, sa colecteze taxele, sa ofere

sisteme care nu  deranjeaza acel platitor de taxe corect, care luna de luna îsi plateste  darile în mod corect, dar si sa

focuseze controlul pe cei care încearca  sa eludeze legea, care încearca sa nu respecte regulile foarte clare din 

acest punct de vedere. Administratia centrala poate a început prea  târziu digitalizarea adevarata în ceea ce priveste

colectarea taxelor,  dar este un proces care merge înainte cu o viteza buna si în câtiva ani  cu siguranta o sa avem

unul dintre cele mai performante sisteme de  colectare a impozitelor si taxelor din regiune. Acest PNRR, care a 

oferit foarte multa finantare pentru trecerea la o digitalizare  adevarata, cu siguranta va reforma complet, va aduce

acea evolutie  necesara din administratia fiscala", a spus Tanczos.

Acesta a adaugat ca pachetul digital care cuprinde e-TVA, e-Factura, e-Transport este unul al reformei în colectare

fiscala.

"Cu siguranta cu totii ati auzit în ultima perioada de e-TVA, de  e-Factura, de e-Transport, de SAF-T, de acele

sisteme informatice. Nu  sunt de acord cu cel care a spus ca este pachetul "de degeaba". Nu este  pachetul "de

degeaba", este pachetul de reforma a colectarii fiscale,  acel pachet care revolutioneaza practic tot ce înseamna

ANAF si  digitalizarea Ministerului Finantelor", a mentionat oficialul.

Potrivit sursei citate, Inteligenta Artificiala ofera, astazi, foarte  multe solutii pentru institutii, inclusiv din

domeniul financiar.

"O întrebare ar fi ce se întâmpla daca Inteligenta Artificiala ar  comite o nelegalitate, ofera date care n-ar trebui sa

fie luate, ofera  date unor persoane care n-ar trebui sa aiba acces la acele date. Poate  fi trasa la raspundere penala

Inteligenta Artificiala? Nu stiu  raspunsul, recunosc, dar cu siguranta aceasta evolutie incredibila a  Inteligentei

Artificiale, a digitalizarii, aceasta noua era ridica  întrebari care, astazi, poate n-au înca raspuns, dar ofera si foarte 

multe solutii pentru institutii. Din sirul de solutii trebuie sa alegem  si noi solutiile care sunt cele mai bune pentru

institutiile din  domeniul financiar. De exemplu, Ministerul Finantelor împreuna cu ANAF  avem obligatia sa

profitam pe deplin de aceasta evolutie a secolului 21,  sa oferim aceleasi solutii pe care le pot oferi companiile

private în  ceea ce priveste serviciile publice. În acelasi timp, sa dezvoltam  institutiile din punct de vedere

informatic, digitalizare, astfel încât  sa crestem", a mentionat Tanczos Barna.

ICI Bucuresti organizeaza, în perioada 8 - 11 aprilie, la Palatul  Parlamentului, o noua editie a evenimentului

Digital Innovation Summit  Bucharest (DISB). Editia din acest an reuneste peste 200 de speakeri din  mai mult de

30 de tari.
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